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Protokół Nr XXIX/11/2020 

z XXIX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek VIII kadencji, która odbyła się w dniu 30 grudnia 

2020 roku w sposób zdalny/on-line o godz. 10:00. 

 

W sesji prowadzonej online uczestniczyło 14 Radnych a także Burmistrz Gminy i Miasta Szadek.  

 

Porządek obrad: 

      1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich 

pobierania (druk 1). 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych dla Gminy i Miasta Szadek na rok 2021 (druk 2). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy i Miasta Szadek (druk 3). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika gminy i Miasta Szadek (druk 4). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 

nieruchomościach, na których znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomościach wykorzystywanych na 

cele rekreacyjno – wypoczynkowe, położonych na terenie Gminy i Miasta Szadek (druk 5). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, składanej przez właścicieli nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych 

nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno–wypoczynkowe (druk 6). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Szadek na lata 2020-2030 

(druk 7). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Szadek na rok 2020 (druk 8). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego 

– Zakładu Gospodarki Komunalnej w Szadku (druk 9). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XX/154/2020 Rady Gminy i Miasta Szadek z dnia 12 maja 

2020 roku (druk 10). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Gminy i Miasta Szadek (druk 11). 

14. Zamknięcie obrad XXIX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek.  

 

Pkt 1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności.   

Przewodnicząca Rady Gminy i Miasta Szadek Janina Ogińska - otworzyła obrady XXIX Nadzwyczajnej Sesji VIII 

Kadencji Rady Gminy i Miasta Szadek. Następnie Przewodnicząca Rady odczytując kolejno nazwiska Radnych on-

line sprawdziła obecność podczas prowadzonej zdalnie sesji. Po odczytaniu nazwisk Radnych Przewodnicząca 

Rady stwierdziła prawomocność obrad. W sesji zdalnej uczestniczyło 14 Radnych. 

 

Pkt. 2.  Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że odczyta nazwiska Radnych prosząc o odpowiedź każdego z nich, czy 

jest za, przeciw, czy wstrzymuje się od głosu. Oraz o sygnalizowanie przez podniesienie ręki. Przeprowadziła 

głosowanie odczytując kolejno nazwiska Radnych. Porządek obrad sesji został przyjęty jednogłośnie.  
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Pkt 3. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia od 

opłat, jak również trybu ich pobierania (druk 1). 

Radny Sadza zapytał z czego wynika wzrost wysokości kosztu usługi godziny opiekuńczej? W uchwale z 2018 r. 

była to stawka 18 zł. Teraz jest propozycja 23 zł. 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że są to usługi kierowane do osób potrzebujących. Jeśli ta stawka nie ulegnie zwiększeniu 

to zwyczajnie nie będzie nikogo, kto będzie chciał się opiekować osobami potrzebującymi pomocy.  Nikt za taką 

stawkę nie chce świadczyć usług opiekuńczych. Propozycja 23 zł i tak jest stawką najniższą w regionie.  Jest to 

ciężka praca, z osobami chorymi, potrzebującymi wsparcia, pomocy fizycznej, to zrobienie zakupów, to pomoc przy 

higienie.  

Radny zapytał ile osób objętych jest taką opieką. 

Pan Burmistrz poinformował, iż jest to płynna liczba osób. Z reguły kilkanaście w ciągu roku. Jedni potrzebują 

pomocy ciągłej, inni okresowo.  

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały, odczytując kolejno nazwiska Radnych 

biorących udział w zdalnej sesji. Przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 14 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Pkt. 4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych dla Gminy i Miasta Szadek na rok 2021 (druk 2). 

Do projektu uchwały Radni nie zgłosili uwag. Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem 

uchwały, odczytując kolejno nazwiska Radnych biorących udział w zdalnej sesji. Przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 14 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Pkt 5. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy i Miasta Szadek (druk 3). 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że p. Manios, pełniąca funkcję skarbnika w naszej gminie osiągnęła wiek emerytalny, może 

przejść na świadczenie emerytalne. Poprosiliśmy p. Manios by została z nami jeszcze jakiś czas, popracowała w 

trudnym dziale finansów. Formalnie musi zostać podjęta uchwała o odwołaniu skarbnika, a następnie podjęta o 

powołaniu p. Ewy na skarbnika z dniem 01 stycznia. Pan Burmistrz podkreślił, że zespół finansowy pod 

kierownictwem p. Ewy działał sprawnie, rzetelnie w trosce o finanse.  

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały, odczytując kolejno nazwiska Radnych 

biorących udział w zdalnej sesji. Przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 14 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Pkt 6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika gminy i Miasta Szadek (druk 4). 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały, odczytując kolejno nazwiska Radnych 
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biorących udział w zdalnej sesji. Przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 14 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

Pani Manios wyraziła zgodę na  powołanie jej na stanowisko skarbnika.  

 

Pkt 7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 

nieruchomościach, na których znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomościach 

wykorzystywanych na cele rekreacyjno – wypoczynkowe, położonych na terenie Gminy i Miasta Szadek 

(druk 5). 

Radny Sadza zwrócił uwagę, że mamy do czynienia ze wzrostem stawki, ze 160 zł na 180 zł. W uzasadnieniu do 

projektu podane jest, że stawka maksymalnie mogłaby wynosić 181,90 zł, jednak jest propozycja 180 zł. Natomiast 

w opinii Radnego mogłaby zostać dotychczasowa kwota 160 zł. Z czego wynika wzrost stawki, czy nie mieścimy 

się w sumie wynikającej z przetargu na odbiór odpadów, jaki jest powód?  

 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że zakończyła się procedura przetargowa na gospodarkę śmieciową. Trwają analizy stawki 

opłat, jakie będą w nowym roku. Na chwilę obecną dokonano analizy domków letniskowych, których jest na naszym 

terenie sporo. Dotychczas sporo tych osób nie płaciło w ogóle za śmieci. Mamy osoby, które nie są formalnie 

zameldowane u nas, ale posiadają domki letniskowe a nawet domy całoroczne, z których korzystają. Każdy 

produkuje śmieci. Pan Burmistrz przypomniał, że póki co mamy stawkę 15 zł/osoba za odpady. W gminach 

sąsiednich stawka jest znacznie wyższa. My analizujemy jeszcze stawki opłaty i w styczniu także będziemy musieli 

podjąć uchwałę. Do przetargu wpłynęły 2 oferty, kwota która wygrała, jest o 100% wyższa od tego co było 

dotychczas. Wzrost cen niestety jest problemem ogólnopolskim, wynika z niewłaściwego gospodarowania, 

podnoszenia opłat za składowanie odpadów, opłat środowiskowych. Ostatecznie mieszkańcy muszą za to zapłacić. 

Gmina nie ma możliwości dopłacania. Za rok 2020 jest ok. 100 tys. zaległości. Część ludzi uchyla się od zapłaty, 

mimo, że opłaty u nas są na niskim poziomie. Wracamy do pomysłu utworzenia własnego przedsiębiorstwa, które 

będzie mogło zając się gospodarką śmieciową. Wzmocnienie punktu selektywnej zbiórki odpadów, prasowania. 

Wzrost stawki jest symboliczny.  

 

Radny Sadza dodał, iż utworzenie własnego przedsiębiorstwa wzorem np. Zd. Woli to bardzo dobry pomysł. 

Pozostaje mieć nadzieję, że wpłynęłoby to pozytywnie na opłaty za odbiór śmieci. Radny poprosił o wyjaśnienie, z 

czego wynika fakt niepłacenia przez dużą część działkowiczów tej opłaty.  

 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że te osoby formalnie nie są zameldowane u nas, lecz w innych miejscach. Dotarcie do 

nich jest utrudnione. Tak jest prawo skonstruowane, że to sam właściciel musi złożyć deklarację. Nie można tego 

zrobić z urzędu mimo, iż posiada się wiedzę, że dana działka jest letniskowa, wypoczynkowa. W systemie 

gospodarowania odpadami brakuje nam ok. 1500 osób, które powinny płacić. Robimy kontrole w porozumieniu z 

innymi jednostkami, by ocenić ile tych osób realnie jest. Prowadziliśmy akcje, przy pomocy radnych, sołtysów 

mające na celu doprecyzowanie ile faktycznie osób zamieszkuje na nieruchomościach. Akcje te będą powtarzane.  

 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały, odczytując kolejno nazwiska Radnych 

biorących udział w zdalnej sesji. Przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 14 

- przeciw podjęciu: 0 
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- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Pkt 8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, składanej przez właścicieli nieruchomości, na których znajdują się domki 

letniskowe lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno–wypoczynkowe (druk 6). 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały, odczytując kolejno nazwiska Radnych 

biorących udział w zdalnej sesji. Przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 14 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Pkt 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Szadek na lata 

2020-2030 (druk 7). 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że chodzi o uaktualnienie sytuacji poprzez aktualizacje dochodów ogółem na 36 mln 200 

tys. 477 zł, w tym dochodów bieżących, dochodów ze sprzedaży i dotacji celowych (kwota ponad 989 tys. zł). Kwota 

długu gminy na dzień 31.12 wyniesie łącznie 2 mln 682 tys. zł, z czego kredyty i pożyczki to 1 mln 663 tys., pożyczka 

w BGK 1 mln 19 tys. Ta ostatnia na początku roku mamy nadzieje będzie zwrócona z środków europejskich, co 

obniży zadłużenie do 4,82%. Uaktualniane są tez przedsięwzięcia 2020-2021, głownie termomodernizacja budynku 

SP w Szadku, gdzie nie otrzymaliśmy dofinasowania z RPO, jednakże udało się, jak już wiemy, uzyskać ok.80% 

wsparcie z WFOŚiGW w Łodzi. W zakresie zmian w budżecie dotyczą one wydatków. Pomniejszone zostają środki 

z przewozu dzieci, które fizycznie nie były realizowane w związku z pandemią (kwota ok. 200 tys. zł). Uaktualnione 

zostają wydatki związane z domami pomocy społecznej. Tutaj Pan Burmistrz poinformował, że 8 osób na dzień 30 

grudnia korzysta z usług opiekuńczych, natomiast 6 osób, które były objęte taką opieką zmarło. Dzięki 

oszczędnościom przetargowym, dotacjom od Wojewody, Marszałka nie zaciągamy kredytu, który był planowany.  

 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem 

uchwały, odczytując kolejno nazwiska Radnych biorących udział w zdalnej sesji. Przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 14 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Szadek na rok 2020 (druk 8). 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem 

uchwały, odczytując kolejno nazwiska Radnych biorących udział w zdalnej sesji. Przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 14 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt 11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu 

budżetowego – Zakładu Gospodarki Komunalnej w Szadku (druk 9). 
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Radny Sadza zwrócił uwagę, że znów porównując z rokiem bieżącym dotacja będzie o 30 gr niższa. Stąd pytanie, 

czy te 30 gr/m³ przeszłoby na mieszkańców gminy korzystających z kanalizacji? Radny zaznaczył, że osobiście 

używając argumentów jak podczas sesji podatkowej, postulowałby o pozostawienie opłaty na poziomie 

dotychczasowym (1,81 zł dla oczyszczalni Szadek, 3,65 zł dla oczyszczalni Prusinowice). Kwota zmniejszenia 

dotacji w dużym stopniu finansów gminy nie zbawi, a będzie to ukłon w stronę mieszkańców.  

 

Pan Burmistrz wyjaśnił, ze nasza gmina jako jedna z nielicznych udziela takiej dotacji do ścieków. Realny koszt na 

dziś jest na poziomie 6,46 zł. Większość mieszkańców w gminach sąsiednich płaci pełne stawki od wielu lat. 

Obawiamy się, że w związku  z podwyżką cen prądu koszt 6,46 zł będzie nie do utrzymania. Zwłaszcza, że 

oczyszczalnie wody, ujęcie są energochłonnymi obiektami. Robimy ukłon w stronę mieszkańców, że jest ta dotacja, 

że koszt jest mniejszy od tego , który płacimy, tego co wychodzi z rachunku ekonomicznego. Ponadto, jak dodał 

Pan Burmistrz widoczny jest skok technologiczny zakładu. W nowym roku będzie realizowany projekt budowy 

kanalizacji przy ul. Sieradzkiej, wody, która jest bardzo awaryjna. Musimy znaleźć na ten obszar ok. pół miliona 

złotych środków własnych. Oprócz tego inwestycja na Kromolinie, oczyszczalni ścieków. W całym kraju widać co 

się dzieje z inflacją, z finansami gospodarstw domowych. Sytuacja gminy jest przełożeniem sytuacji rodzin, firm 

funkcjonujących na naszym terenie. Mamy nadzieję, że w jakiejś części będzie się to bilansowało, chociaż w całym 

rozrachunku ta dotacja trafia także do tych, którzy korzystają z beczki.  

 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały, odczytując kolejno nazwiska Radnych 

biorących udział w zdalnej sesji. Przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 13 

- przeciw podjęciu: 1 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta 13 głosami za. 

 

Pkt 12. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XX/154/2020 Rady Gminy i Miasta Szadek z dnia 

12 maja 2020 roku (druk 10). 

Pan Burmistrz przypomniał, że w maju prosił o podjęcie uchwały o zaciągnięciu kredytu długoterminowego na kwotę 

ponad 541 tys. zł. Wówczas wszystko wskazywało, że będzie on potrzebny, by zabezpieczyć płatności związane z 

realizacją programów inwestycji. Szczęśliwie udało się go nie zaciągać.  

 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały, odczytując kolejno nazwiska Radnych 

biorących udział w zdalnej sesji. Przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 14 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt 13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Gminy i Miasta Szadek (druk 11). 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że Pan Burmistrz złożył wniosek, w którym prosi o obniżenie swojego 

wynagrodzenia zgodnie z przedłożonym projektem uchwały.  

 

Pan Burmistrz w kilku zdaniach uzasadnił, dlaczego wystąpił z taką prośbą do Rady.    
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Radny Sadza wyraził zdanie, iż jest przeciwny tej uchwale. Bardzo często słyszymy o sukcesach pracy Pana 

Burmistrza, całej gminy, co potwierdzają wybory, udzielane co roku absolutoria, wotum zaufania. Pan Burmistrz nie 

powinien ponosić uszczerbku na swoim wynagrodzeniu, szczególnie gdy cały czas się rozwijamy jako gmina. 

Należałoby wręcz w drugą stronę postąpić a nie obniżać. Ponadto taki wniosek gdyby był połączony z dietami 

radnych, sołtysów - trzy uchwały obniżające proporcjonalnie o 5-6% uposażenia, wówczas uchwała byłaby do 

przyjęcia. Obniżanie jedynie wynagrodzenia Pana Burmistrza, nie uwzględniając innych osób, pochodzących też z 

wyboru, którym solidarnie można byłoby wynagrodzenie tez obniżyć, jest nie do przyjęcia. Jednakże jak podkreślił 

Radny, to jest jego zdanie.  

 

Pan Burmistrz zaznaczył, że uposażenie radnych gm. Szadek, sołtysów jest najniższym funkcjonującym w obiegu 

społecznym. Większość gmin, jednostek ma większe wynagrodzenia dla radnych, sołtysów. Należy to uszanować. 

Pan Burmistrz poprosił by jego prośba została uwzględniona przez Radę.  

 

Przewodnicząca Rady podkreśliła, że gest Burmistrza jest piękny. Wynagrodzenie Pana Burmistrza jest niskie w 

porównaniu z innymi włodarzami. Natomiast prośbę należy uszanować, Radni indywidualnie podejmą decyzje.  

 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały, odczytując kolejno nazwiska Radnych 

biorących udział w zdalnej sesji. Przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 9 

- przeciw podjęciu: 3 

- wstrzymano się od głosu: 1 

Uchwała została podjęta 9 głosami za. Radna Dorota Golik nie brała udziału w glosowaniu.  

 

Przewodnicząca Rady oraz Pan Burmistrz złożyli życzenia na Nowy Rok.  

 

Pkt 14. Zamknięcie obrad XXIX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek.  

Przewodnicząca Rady dokonała zamknięcia obrad  XXIX zdalnej sesji Rady Gminy i Miasta Szadek. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Sesja została utrwalona nagraniem audio-wideo, dostępnym na stronie internetowej urzędu.  

 
 

 

 

Protokolant                                                                                                                   Przewodnicząca Rady  

E. Lubiszewska                                                                                                               Janina Ogińska 

 


